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Datum 11 januari 2023 

Onderwerp Bestuurlijke reactie Focusonderzoek opvangcapaciteit voor 

asielzoekers 

 

 

Geachte heer Irrgang en heer Van der Werf, 

 

 

Op 3 januari heb ik het concept van uw rapport ontvangen naar aanleiding van 

uw Focusonderzoek opvangcapaciteit voor asielzoekers. Met deze brief reageer ik 

op de conclusies van het conceptrapport, waarbij ik ook een aantal specifiekere 

opmerkingen heb. Graag dank ik u voor de mogelijkheid te kunnen reageren op 

het conceptrapport 

 

De conclusies uit het rapport met betrekking tot de uitgaven aan asielopvang, de 

hogere kosten van noodopvang, het beter beheersbaar maken van de kosten en 

het terugkerende patroon van het tekort aan opvangplekken sluiten aan bij mijn 

beeld van de situatie. Hiertoe zijn door het kabinet al maatregelen genomen en 

worden aanvullende maatregelen voorbereid.  

 

In het coalitieakkoord is onder andere opgenomen dat de financiering van de 

partners in de asielketen (met name IND en COA) stabieler en daarmee 

toekomstbestendiger moet worden. Op dit moment wordt in samenwerking met 

het COA gewerkt aan een voorstel waarmee de stabiliteit en 

toekomstbestendigheid van het opvangsysteem versterkt kan worden. Aanvullend 

is op dit moment het wetsvoorstel voor de Wet gemeentelijke taak mogelijk 

maken asielopvangvoorzieningen in voorbereiding. Hiermee komt er een 

wettelijke taak voor het bieden van asielopvang door gemeenten en kunnen de 

huidige effecten die voortkomen uit het versneld opschalen voorkomen worden. 

Het wetsvoorstel ligt op dit moment voor advies bij de Raad van State. Daarbij zie 

ik erop toe dat elke mogelijkheid om het opvangsysteem te versterken wordt 

onderzocht. 

 
Zoals in de inleiding van deze brief genoemd heb ik een aantal specifieke reacties 
op passages in het conceptrapport met betrekking tot de prognoses en de 
bekostiging. 
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In het conceptrapport schrijft u dat de prognose achterloopt bij de realisatie, dit 
herken ik niet. Het is wel zo de financiële gevolgen van de prognoses van 
september (en die van februari) pas bij Voorjaarsnota in de begroting worden 
verwerkt. De actuele prognose wordt echter wel gebruikt voor de sturing op de 
migratieketen en is deze leidend voor de operationele opgave van de 
migratieketen. Dit leidt in de praktijk niet tot problemen omdat er voor de periode 

tot de Voorjaarsnota voldoende middelen beschikbaar zijn in de begroting.  
 
Ook constateert u dat ik mij houd aan het beschikbare budget op de begroting 
van Justitie en Veiligheid. Het houden aan de beschikbare budgettaire kaders is 
conform de begrotingsregels. Ik ben niet in de gelegenheid om meer middelen uit 
keren dan op mijn begroting beschikbaar zijn. Via het reguliere proces van de 

voorjaarsnota en najaarsnota wordt ervoor gezorgd dat de benodigde middelen 

beschikbaar komen. Het feit dat deze situatie ertoe zou leiden dat het COA 
continu in crisis verkeert is dan ook onjuist. De wijze van financieren heeft er niet 
toe geleid dat het COA geen opvangplaatsen kon realiseren en doet onvoldoende 
recht aan de inspanningen die worden gedaan om opvang mogelijk te maken. 
 
In het conceptrapport wordt beschreven dat de instroom en de huisvesting van 

vergunninghouders wordt onderschat door het ministerie. Het beeld dat de 
instroom wordt onderschat herken ik niet. Wanneer men in het algemeen kijkt 
naar de ramingen voor het huidige/lopende jaar (als voorname focus van de 
MPP), vallen de prognoses van de afgelopen jaren binnen de gehanteerde 
brandbreedtes. Ik verneem graag van u waarop deze constatering is gebaseerd. 
Het geschetste voorbeeld met betrekking tot de huisvesting van 
vergunninghouders in het rapport herken ik, echter wil ik benadrukken dat hier 

niet structureel sprake van is. Er zijn ook taakstellingen geweest die boven de 
MPP verwachting zijn uitgekomen. 
 

 

Met vriendelijke groet, 

 

De staatssecretaris van Justitie en Veiligheid 

 

 

 

E. van der Burg   
 

 

 


